

MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS

BELARUSIAN STATE UNIVERSITY

FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS

Department of International Law

SunYuan

**MODERN ARMED CONFLICTS:
INTERNATIONAL LEGAL ASPECTS**

Master' sthesis

7-06-0421-01 Jurisprudence

Profiling: International Business Law

Scientific supervisor:
V.V.Merkushin

Admitted to defense

« ____ » _____ 2025

Head of the Department of International Law

_____ S.M. Ananich

PhD, Associate Professor

Minsk, 2025

GENERAL CHARACTERISTICS OF THE WORK

Master's thesis: 62 pages, 3 chapters, 64 sources.

Keywords: MODERN ARMED CONFLICTS, HYBRID WARFARE, AUTONOMOUS WEAPONS SYSTEMS, INTERNATIONAL HUMANITARIAN LAW.

The purpose of this master's thesis is to study the evolving forms of modern armed conflicts – especially hybrid warfare, cyber warfare, and the deployment of autonomous weapons systems – and to assess their impact on the current international legal framework and national security systems. The research aims to identify how these new threats expose gaps in existing legal and institutional structures, and to propose viable strategies for enhancing international law and cooperative mechanisms to safeguard international peace and national sovereignty.

The object of the study is social relations that develop as a result of modern armed conflicts and determine the architecture of international relations and state security.

The subject is analysis of the impact of new forms of armed conflict on the effectiveness of international legal norms and organizational responses at the collective and national security levels.

Methods of research used in this thesis include comparative legal analysis, system analysis of conflict-related impacts on security architecture, content analysis of international treaties and policy documents, and normative evaluation of proposed governance mechanisms.

Research results and novelty: The thesis makes several original contributions to the field. It proposes the concept of a “legal adaptability gap” to describe the lag between technological advancements in warfare and corresponding legal development. It highlights the growing relevance of non-state actors and artificial intelligence in redefining conflict dynamics. Furthermore, it offers a framework for integrating regional practices into global legal responses and recommends innovative regulatory models for emerging threats like cyber and autonomous warfare.

Information about the structure of the master's thesis: The master's thesis consists of 67 pages, including 3 chapters and conclusion. The list of literature used comprises 64 references.

ОБЩАЯ ХАРАКТЕРИСТИКА РАБОТЫ

Магистерская диссертация: 62 стр., 3 главы, 64 источника.

Ключевые слова: СОВРЕМЕННЫЕ ВООРУЖЕННЫЕ КОНФЛИКТЫ, ГИБРИДНАЯ ВОЙНА, АВТОНОМНЫЕ БОЕВЫЕ СИСТЕМЫ, МЕЖДУНАРОДНОЕ ГУМАНИТАРНОЕ ПРАВО.

Цель данной заключается в изучении эволюционирующих форм современных вооруженных конфликтов - в частности гибридной войны, кибервойны и применения автономных боевых систем - и оценке их влияния на современные международные правовые рамки и системы национальной безопасности. Исследование направлено на выявление пробелов в существующих правовых и институциональных структурах, обнажаемых этими новыми угрозами, а также на разработку жизнеспособных стратегий по совершенствованию международного права и механизмов сотрудничества для защиты международного мира и национального суверенитета.

Объект работы общественные отношения, складывающиеся в результате современных вооруженных конфликтов и определяющих архитектуру международных отношений и безопасности государств.

Предмет анализ влияния новых форм вооруженных конфликтов на эффективность международных правовых норм и организационных мер реагирования на уровне коллективной и национальной безопасности.

Методы исследования: сравнительно-правовой анализ, системный анализ влияния конфликтов на архитектуру безопасности, контент-анализ международных договоров и политических документов, нормативная оценка предлагаемых механизмов управления.

Результаты и новизна исследования: Вводится концепция "правового разрыва адаптивности" для описания отставания правового развития от технологического прогресса в военной сфере. Подчеркивается возрастающая роль негосударственных акторов и искусственного интеллекта в трансформации динамики конфликтов. Предлагается модель интеграции региональных практик в глобальные правовые механизмы реагирования. Разрабатываются инновационные регуляторные подходы к новым угрозам, таким как кибервойна и автономные боевые системы.

Информация о структуре магистерской диссертации: Работа состоит из 67 страниц, включая 3 главы и заключение. Список использованной литературы содержит 64 источника.